
1 
 

                                    
 

ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 Κ.Ο 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

          

ΠΡΟΣ ΤΟΥΣ  ΥΠΟΥΡΓΟΥΣ: 

- Εθνικής Άμυνας, κ. Ν. Παναγιωτόπουλο 

-Οικονομικών, κ.Χ.Σταϊκούρα 

-Ανάπτυξης και Επενδύσεων, κ.Α.Γεωργιάδη 

 

ΘΕΜΑ: Ελληνικά Αμυντικά Συστήματα (ΕΑΣ) - Μάνδρα 

Κύριοι Υπουργοί, 

 Σύμφωνα με σχετική καταγγελία του Σωματείου Εργαζομένων στα ΕΑΣ/Μάνδρας, η 
κυβέρνηση αποφάσισε να εκποιήσει μέρος του εργοστασίου της Μάνδρας, ενώ ήδη είχε 
προηγηθεί το έτος 2016 η εκποίηση του εργοστασίου των ΕΑΣ στην Ελευσίνα. Η απόφαση για 
εκποίηση της Μάνδρας προφανώς αποσκοπεί στην εξυπηρέτηση άμεσων ταμειακών αναγκών 
της εταιρίας, όπως εξ άλλου συνέβη και στην περίπτωση της Ελευσίνας. Όμως, όπως είναι 
προφανές, αυτός ο τρόπος αντιμετώπισης των προβλημάτων της εταιρίας είναι αδιέξοδος και 
ευλόγως προκύπτουν ανησυχίες για μελλοντική εκποίηση όλων των εργοστασίων της εταιρίας 
στον Υμηττό, στο Αίγιο και στο Λαύριο προς εξυπηρέτηση ταμειακών αναγκών της με 
συνέπεια να οδηγηθούν τα ΕΑΣ σε οριστικό κλείσιμο στο άμεσο μέλλον. Μήπως αυτός είναι 
ένας ανομολόγητος στόχος της κυβέρνησης ή μήπως η αδράνεια στην αντιμετώπιση των 
προβλημάτων της εταιρίας, με βάση ένα ρεαλιστικό επιχειρησιακό σχέδιο, προετοιμάζει το 
έδαφος για εκκαθάριση και ιδιωτικοποίηση της; 

 Λαμβάνοντας υπόψη και τις γραπτές και προφορικές απαντήσεις των αρμόδιων 
υπουργών στις σχετικές ερωτήσεις μας, οι πιο πάνω ανησυχίες εντείνονται. Γιατί πως αλλιώς 
μπορεί να αξιολογηθούν: 

 α. Η άρνηση της κυβέρνησης να καταβληθούν τα χρέη του ΙΡΑΚ προς την εταιρία που 
οφείλονται από συμβάσεις πώλησης πυρομαχικών; Να σημειωθεί ότι στο  παρελθόν το 
Ελληνικό δημόσιο είχε αποδεχθεί ότι η κυριότητα των οφειλόμενων από το ΙΡΑΚ ανήκει στην 
εταιρία και μάλιστα είχε δεχθεί σύναψη σύμβασης εκχώρησης μέρους αυτών των χρεών υπέρ 
του δημοσίου! 

 β. Η πολύμηνη αδράνεια εκπόνησης ενός επιχειρησιακού σχεδίου εξυγίανσης και 
ανάπτυξης της εταιρίας; 

 γ. Η εκποίηση ακινήτων για κάλυψη ταμειακών αναγκών χωρίς μάλιστα οι πόροι από 
την εκποίηση να διοχετεύονται σε παραγωγικούς σκοπούς, όπως αποδεικνύεται από το 
γεγονός ότι λείπουν πρώτες ύλες ακόμα και για συμβατικές υποχρεώσεις του 2014, π.χ. 
φυσίγγια 5,56 χιλ. κλπ; 

Δεδομένου ότι: 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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 Η εξυγίανση της εταιρείας των Ελληνικών Αμυντικών Συστημάτων προϋποθέτει: 

 α. Διατήρηση του δημόσιου-κρατικού χαρακτήρα της,  

 β. Κατάλληλο Επιχειρησιακό σχέδιο και  

 γ. Όχι αποσπασματικές κινήσεις που δεν οδηγούν πουθενά. 

Ερωτάσθε κ.κ. Υπουργοί:  

1. Η εκποίηση ακινήτων σε ποια επιχειρηματική στρατηγική εντάσσεται; 

2. Υπάρχει πρόγραμμα εκποίησης και άλλων ακινήτων της εταιρίας και ποιο; 

3. Σύμφωνα με την εισήγηση  του ΔΣ της εταιρίας προς την Γ.Σ.Μ. στις 10/9/2020, 
απαιτούνται μέτρα όπως η άμεση ταμειακή ενίσχυση της εταιρίας με 18,6 εκατ. ευρώ και 
συνολική αύξηση του κεφαλαίου της εταιρίας με 30,4 εκατ. ευρώ. Ποια είναι η θέση της 
κυβέρνησης στην εισήγηση του ΔΣ της εταιρίας; 

4. Ποιο είναι το τρέχον ταμειακό άνοιγμα της εταιρίας και πως προτίθεται ο μέτοχος να το 
καλύψει; 

5. Υπάρχουν προθέσεις εκκαθάρισης ή και ιδιωτικοποίησης; 
 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

 Βασίλης Κεγκέρογλου 

 

Γιώργος Φραγγίδης 

 

Μιχάλης Κατρίνης 

 

 

 




